
 

Protokół Nr XLII/2018 

z posiedzenia Rady Gminy Łączna 

 dnia 26 marca 2018r. 

 
 

Miejsce posiedzenia  –  sala konferencyjna Gminnej Biblioteki Publicznej w Czerwonej 

Górce 1 b 

Czas trwania obrad   –  godz.  9,00  -  11,00 

 

Ad  1. 

Dnia 26 marca 2018r. odbyło się kolejne XLII-e w kadencji posiedzenie Rady Gminy Łączna. 

Obrady otworzyła i przewodniczyła im Przewodnicząca Rady Gminy p. Monika Pająk. 

Przewodnicząca Rady powitała zaproszonych gości, przybyłych radnych i sołtysów. 

Wśród zaproszonych gości byli: 

- Wójt Gminy Łączna p. Romuald Kowaliński 

- Sekretarz Gminy Łączna p. Mirosław Kopytek 

- Skarbnik Gminy Łączna p. Alicja Miernik 

- Radca Prawny p. Wacław Iwanczatik 

- Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej p. Marek Walkowicz 

- Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej p. Bernardyna Wasińska 

- Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka 

- Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej p. Magdalena Kowalik 

- pracownik Urzędu Gminy p. Natasza Cierpisz 

- niektórzy sołtysi Gminy Łączna 

- mieszkaniec Gminy  

 

Na liście obecności podpisy złożyło 13 radnych, co stanowiło 87 % ustawowego składu Rady 

Gminy. 

Nieobecni radni:  Barański Ireneusz – usprawiedliwiony,  Osman  Artur - 

nieusprawiedliwiony 

Obrady były prawomocne. 

Listy obecności stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad  2. 

Na sekretarza obrad Przewodnicząca Rady zaproponowała radnego Jacka Januchtę, który 

wyraził zgodę na pełnienie tej funkcji. 

 

Ad  3. 

Przyjęcie porządku posiedzenia. 

Przewodnicząca Rady – odczytała zaproponowany porządek obrad i zapytała czy są jakieś 

uwagi do porządku obrad. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – wnioskował o wycofanie z porządku obrad punktu  

9 a) podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu 

nieruchomości położonej w obrębie Występa stanowiącej własność Gminy Łączna   oraz  

punktu  9 d) podjęcie uchwały w sprawie  przystąpienia do sporządzenia zmiany Nr 5 w 

miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego Gminy Łączna.  

Wprowadzenie w miejsce punktu 9 d) uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr 

XXXVI/176/2017 z dnia 30 października 2017r. w sprawie wyrażenia zgody na zbliżenie 

budynku gospodarczego do granicy działki gminnej. 
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Więcej uwag do porządku obrad  nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady – poprosiła o przegłosowanie wniosków Wójta Gminy. 

Kto jest za wnioskiem Wójta Gminy o wycofanie z porządku obrad punktu 9 a) podjęcie 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu nieruchomości położonej 

w obrębie Występa stanowiącej własność Gminy Łączna. 

Wniosek  został przyjęty jednogłośnie.  ( za – 13/13 obecnych) 

 

Kto jest za wnioskiem Wójta Gminy o wycofanie z porządku obrad punktu 9 d) podjęcie 

uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Nr 5 w miejscowym planie 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Łączna. 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. (za- 13 / 13 obecnych) 

 

Przewodnicząca Rady – poprosiła następnie o przegłosowanie wniosku Wójta Gminy o 

wprowadzenie w punkcie 9 c) ponieważ zmieniła się kolejność podpunktów , uchwały w 

sprawie uchylenia uchwały Nr XXXVI/176/2017 z dnia 30 października 2017r. w sprawie 

wyrażenia zgody na zbliżenie budynku gospodarczego do granicy działki gminnej. 

Wniosek został przyjęty większością głosów.( za – 11, przeciw – 0, wstrzymało się – 2 / 13 ) 

 

Przewodnicząca Rady – odczytała ponownie przenumerowany punkt 9  i poprosiła o 

przegłosowanie porządku obrad w całości  po zmianach. 

Porządek obrad został przyjęty większością głosów. 

( za – 11, przeciw – 0, wstrzymało się – 2/ 13 obecnych) 

 

Porządek obrad po zmianach przedstawiał się następująco. 

1. Powitanie i stwierdzenie kworum. 

2. Powołanie sekretarza obrad. 

3. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie między sesjami. 

5. Sprawozdanie z wykonania wniosków i uchwał Rady Gminy z poprzednich sesji. 

6. Przedstawienie wniosków z posiedzeń komisji w okresie pomiędzy sesjami. 

7. Pytania, wnioski, postulaty. 

8. Udzielenie odpowiedzi na zadane pytania. 

9. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu nieruchomości położonej w 

obrębie Klonów stanowiącej własność Gminy Łączna 

b) wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu nieruchomości położonej w 

obrębie Klonów stanowiącej własność Gminy Łączna 

c) uchylenia uchwały Nr XXXVI/176/2017 z dnia 30 października 2017r. w 

sprawie wyrażenia zgody na zbliżenie budynku gospodarczego do granicy 

działki gminnej. 

d) zawarcia porozumienia międzygminnego w sprawie wspólnego przygotowania 

i przeprowadzenia postępowań o udzielenie zamówień publicznych na zakup 

energii elektrycznej oraz na dystrybucję energii elektrycznej w ramach Grupy 

Zakupowej 

e) dotycząca zmiany uchwały w sprawie poboru w drodze inkasa, wyznaczenia 

inkasentów, oraz określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso podatków: od 

nieruchomości, rolnego i leśnego 

f) zmieniająca uchwałę w sprawie poboru w drodze inkasa, wyznaczenia 

inkasentów, oraz określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi 
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g) przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Łączna w roku 2018” 

h) zmian budżetu Gminy Łączna na 2018 rok 

 

10. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Rady Gminy Łączna z dnia 28 lutego 2018r. 

11. Zakończenie obrad. 

 

Ad  4  i  5. 

Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie między sesjami oraz  sprawozdanie z 

wykonania wniosków i uchwał Rady Gminy z poprzednich sesji złożył Wójt Gminy p. 

Romuald Kowaliński. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

I tak:                  Uczestniczyłem : 

27 lutego – w posiedzeniu połączonych komisji Rady Gminy Łączna,  

28 lutego  - w konferencji zorganizowanej przez KP PSP w Skarżysku-Kam. dot. oceny stanu 

ochrony przeciwpożarowej na terenie powiatu,  

3 marca – w zebraniu sprawozdawczym Ochotniczej Straży Pożarnej w Łącznej. Na zebraniu 

swoją obecnością zaszczycili: Andrzej Pyzik – Zastępca Komendanta KP PSP Skarżysko, 

Andrzej Bętkowski – Prezes Zarządu Powiatowego ZOSP, Bogusława Krawczyńska – 

Członek Zarządu Powiatu Skarżyskiego, Krzysztof Ligowski – Radny Powiatu Skarżyskiego, 

4 marca – w wyborach sołtysa w Zagórzu (w tajnym głosowaniu wybrano Dominikę Fąfarę),  

6 marca – w spotkaniu z przedstawicielami Świętokrzyskiego Funduszu Poręczeniowego i 

przedsiębiorcami rozpoczynającymi działalność gospodarczą oraz osobami, 

już  prowadzącymi działalność gospodarczą w sprawie form pomocy finansowej dla małych 

i średnich przedsiębiorstw,  

                 - w spotkaniu z Marszałkiem A. Jarubasem 

9 marca – w spotkaniu z właścicielem firmy ZELKO w sprawie  warunków technicznych 

planowanej budowy oświetlenia wzdłuż drogi gminnej do cmentarza i dalej do Kamionek,  

12 marca– w spotkaniu z Prezes Banku Żywności w Ostrowcu Św. w sprawie pomocy 

żywnościowej dla mieszkańców naszej gminy, 

15 marca – w spotkaniu z p. Dorotą Kondrak z Ośrodka Rehabilitacji w Zagnańsku w sprawie 

wsparcia ich działań w NFZ i dalszej działalności  - świadczenia usług także dla naszych 

mieszkańców,     

16 marca – w spotkaniu z Wójtem Bliżyna i Skarżyska Kościelnego oraz przedstawicielem 

firmy PROMAG z Warszawy w sprawie OZE, wyniki dotychczasowego programu w 

załączeniu do nin. sprawozdania, 

18 marca – w VI Kiermaszu Wielkanocnym w Zespole Szkolno-Przedszkolnym 

zorganizowanym pod patronatem Starosty Skarżyskiego i Wójta Gminy Łączna przez KGW 

„Łącznianie” z przewodniczącą i główną organizatorką „Kiermaszu Wielkanocnego” p. 

Jolantą Żaczek,  

19 marca – w spotkaniu z projektantami pomnika upamiętniającego 100-tną rocznicę 

odzyskania przez Polskę niepodległości, 

                 - w spotkaniu z Państwem Gola z Zagórza w sprawie wsparcia  

                   młodzieży z Akademii Piłki Nożnej,   

20 marca – w połączonym posiedzeniu komisji Rady Gminy Łączna, 

                   - w eliminacjach gminnych Turnieju Wiedzy Pożarniczej   „Młodzież zapobiega 

pożarom” , 
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                    - w spotkaniu z p. Jolantą Janowską Naczelnik Wydziału  Architektury, 

Budownictwa i Zagospodarowania Przestrzennego Starostwa Powiatowego w Skarżysku 

21 marca  – w posiedzeniu ZGGŚ w Bielinach,  

22 marca  – w spotkaniu z projektantem p. Sławomirem Mickiem w sprawie  projektu 

obelisku upamiętniającego 100-tną rocznicę odzyskania przez Polskę niepodległości, 

23 marca  – w spotkaniu w Urzędzie Marszałkowskim z Dyr. Departamentu   Rozwoju 

Obszarów Wiejskich i Środowiska p. Sławomirem Neugebauerem w sprawie projektów dla 

naszych stowarzyszeń. 

  

II. Wydałem zarządzenia: 

- w sprawie ustalenia zakładowej normy zużycia paliwa sprzętu na wyposażeniu  

  OSP Łączna, 

- w sprawie ogłoszenia konkursu na stanowisko Dyrektora Zespołu Szkolno –  

  Przedszkolnego w Łącznej, 

- w sprawie powołania komisji konkursowej dla wyboru kandydata na stanowisko  

   Dyrektora Zespołu Szkolno- Przedszkolnego w Łącznej.  

   

Zgodnie z ustawą o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym oraz w związku z 

Uchwałą Rady Gminy w Łącznej Nr XII/52/2015 z dnia 30 września 2015 r. z późniejszymi 

zmianami ZAWIADAMIAM o wyłożeniu do publicznego wglądu projektu zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obszaru położonego w granicach 

terenu górniczego 'Bukowa Góra II' na obszarze gminy Łączna wraz z prognozami 

oddziaływania na środowisko ich ustaleń, w dniach od 13 marca 2018 r. do 12 kwietnia 

2018r. w siedzibie Urzędu Gminy w Łącznej, pokój nr 7, w godzinach pracy Urzędu. 

Dyskusja publiczna nad przyjętymi w projektach planów miejscowych rozwiązaniami 

odbędzie się w dniu 12 kwietnia 2018r. w siedzibie Urzędu Gminy w Łącznej, /sala OSP/ o 

godz. 11,00. 

  

Ponadto: 

w dniu 12 marca 2018 roku ogłoszony został przetarg nieograniczony : „Poprawa 

energetyczna i termomodernizacja budynków użyteczności publicznej w Gminie Łączna” w 

ramach programu : „Poprawa efektywności energetycznej w sektorze publicznym i 

mieszkaniowym” Osi 3 „Efektywna i zielona energia” Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Świętokrzyskiego na lata 2014 – 2020.  

Termin składania ofert: 27 marca 2018r. 

Pełny zakres robót na stronie BIP Urzędu. 

Planowany termin zakończenia robót : 31 sierpnia 2018r. 

  

Zarząd Województwa Świętokrzyskiego, rozstrzygnął konkurs z Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Świętokrzyskiego na lata 2014–2020.  Gmina Łączna jest na 5 

miejscu spośród 8 gmin, które otrzymają dofinansowanie: Górno, Miedziana Góra, 

Strawczyn, Bogoria, Łączna, Bieliny, Nowa Słupia i Ożarów. Na konkurs w ramach działania 

„Gospodarka wodno-ściekowa” wpłynęło w sumie 12 projektów, z których 3 odpadły na 

ocenie formalnej, a kolejny nie przeszedł oceny merytorycznej.  

Projekt Gminy Łączna obejmuje : „Rozbudowa oczyszczalni ścieków wraz z modernizacją 

części osadowej w Kamionkach” i będzie polegała na rozbudowie i modernizacji istniejącej 

oczyszczalni. 
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Rozbudowana oczyszczalnia ścieków: 

- nie pogorszy jakości powietrza, 

- nie wpłynie na pogorszenie stanu środowiska, 

- nie będzie żadną uciążliwością dla mieszkańców, 

- nie będzie stanowić zagrożenia, 

- nie będzie naruszać ustaleń i zakazów określonych i obowiązujących na terenach form  

ochrony przyrody. 

Wartość projektu ogółem: 9.435.703,85zł. z czego: 

Wydatki kwalifikowalne: 6.601.287,17zł. 

Dofinansowanie: 5.281.029,74zł 

Wkład własny kwalifikowalny: 1.320.257,43zł 

Wkład własny: 4.154.674,11zł.  

  W dniu 23 marca br. Gmina ogłosiła przetarg nieograniczony „Przebudowa oraz 

remont budynku zlokalizowanego w Klonowie nr 62, wraz z infrastrukturą techniczną oraz 

zagospodarowaniem terenu, na którym znajduje się przedmiotowy obiekt. 

Celem projektu jest poprawa stanu technicznego budynku, przebudowa pomieszczeń parteru 

w sposób umożliwiający korzystanie z niego osobom niepełnosprawnym oraz zgodnie z 

funkcją określoną przez Inwestora ( usługi publiczne w zakresie kultury), poprawa estetyki 

budynku oraz zagospodarowanie terenu wynikające z powyższych zmian, poprawiające 

estetykę i funkcjonowanie całości tj. budynku wraz z przynależnym do niego terenem. 

Zamówienie jest współfinansowane z Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego 

w ramach Działania 4.4 Zachowanie dziedzictwa kulturalnego i naturalnego Osi 4 

Dziedzictwo naturalne i kulturalne Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Świętokrzyskiego na lata 2014 – 2020.  

Zakończenie robót nastąpi do dnia 17.09.2018 r.  

Termin składania ofert do dnia 09.04.2018r. do godz. 10:00. 

 

Pozostałe wnioski Rady Gminy Łączna realizowane są przez pracowników Urzędu na 

bieżąco, w miarę posiadanych środków. 

Wójt Gminy uzupełnił sprawozdanie o kilka informacji. 

 Pan Wójt pogratulował Pani Dominice Fąfara funkcji Sołtysa Zagórza. Życzył aby 

okres pracy był owocny i przyniósł sukcesy i zadowolenie. 

 Spotkanie z Prezesem Banku Żywności w Ostrowcu Świętokrzyskim, mamy obiecaną 

pomoc dla mieszkańców naszej gminy w postaci jabłek. Z racji mrozów termin 

dostarczenia przełożony na okres poświąteczny.  

Nowe Stowarzyszenie, które działa na terenie naszej gminy będzie podpisywać 

umowę na realizację programu żywnościowego dotyczącego osób najuboższych. 

Propozycja ze strony Banku Żywności jest atrakcyjna, będziemy otrzymywać 

dwukrotnie więcej żywności niż do tej pory. Ten program będzie realizowany 

niezależnie od programu PKPS-u. Kwalifikacja mieszkańców do pomocy na takiej 

samej zasadzie jak dotychczas. 

 Spotkanie z Panią Dorotą Kondrak z Ośrodka Rehabilitacji w Zagnańsku w sprawie 

wsparcia działań z Narodowym Funduszem Zdrowia dalszej działalności ośrodka 

także dla naszych mieszkańców. Narodowy Fundusz Zdrowia podpisał umowę 

praktycznie w całości dyskwalifikującą ten ośrodek ale przyznającą innemu ośrodkowi 

praktycznie 100 % świadczeń w tym zakresie.  
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Spotkanie miało na celu przygotowanie stanowiska do Narodowego Funduszu 

Zdrowia  aby zaapelować o rozłożenie środków proporcjonalnie. Zobaczymy jak 

zareaguje na to Narodowy Fundusz. Podmiotem, który dostał świadczenie jest 

Polanika, ale dla naszych mieszkańców do obiektu jest dość trudny dojazd. 

 Projekt Eko-energia spełnił kryteria dopuszczające i otrzymał 50 punktów,  niestety 

było to za mało i wniosek nie został zakwalifikowany do dofinansowania. Środki były 

okrojone, trzeba było mieć duży wniosek i dużą ilość ludzi zainteresowanych.  

Po rozmowach z Wójtem Bliżyna i Skarżyska-Kościelnego zaproponowaliśmy żeby 

firma Promag spotkała się ze wszystkimi osobami, którzy wyrazili akces do naszego 

programu z RPO. Decyzja zależy od mieszkańców. 

 Na terenie naszej gminy działa  Akademia Piłki Nożnej. Od rodziców i trenerów 

wiem, że młodzi adepci odnoszą coraz większe sukcesy w województwie 

świętokrzyskim. Trenowani są przez trenerów Korony Kielce. Ze strony rodziców 

była pewna propozycja dotycząca młodych adeptów piłki nożnej. 

Odnośnie wycofania dwóch uchwał z dzisiejszego porządku obrad, pierwsza związana z 

dyskusją i uwagami radnego Chaby.  

Druga uchwała w sprawie sporządzenia zmiany w miejscowym planie zagospodarowania 

przestrzennego, wycofana została w związku z pisemną prośbą zainteresowanego, o 

wycofanie tej uchwały. 

 

Ad  6. 

Przedstawienie sprawozdań z posiedzeń komisji w okresie pomiędzy sesjami. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej radny Mirosław Nyga – w dniu 20 marca br. odbyła 

się Komisja Gospodarcza, której tematyką było omówienie projektów uchwał do podjęcia na 

dzisiejszej sesji Rady Gminy. 

Wypracowano wniosek z komisji – o zwołanie komisji wyjazdowej aby obejrzeć działkę na 

Występie, w celu stwierdzenia czy jest sens sprzedaży i dopiero podjęcie decyzji.  

W punkcie 3. Sprawy różne - radni zgłosili uwagi do oznakowania i utrzymania dróg. 

Przewodniczący Komisji zakończył i podziękował. 

 

Ad  7  i  8. 

Pytania wnioski postulaty. 

Udzielenie odpowiedzi na zadane pytania. 

Przewodnicząca Rady – odczytała zaproszenie dla radnych na szkolną uroczystość 

Wielkanocną w dniu 28 marca 2018r. o godzinie 11.30 w Zespole Szkolno-Przedszkolnym w 

Łącznej. 

Następnie zadała pytanie o oświetlenie Osełków, jakie są przyczyny przesunięcia terminów 

realizacji inwestycji. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – firma miała problemy formalne 

ale na dzień dzisiejszy projekt został złożony do Starostwa w celu uzyskania pozwolenia na 

budowę. Po uzyskaniu pozwolenia firma przystąpi do realizacji zamówienia.  

Przewodnicząca Rady – zapytała czy mamy jakiś kolejny termin na realizację tego zadania 

oraz jak wygląda sprawa z oświetleniem koło cmentarza. 
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Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – prowadzimy rozmowy żeby 

ustalić termin realizacji inwestycji, który będzie wiążący.  

Jeśli chodzi o oświetlenie koło cmentarza prowadziliśmy rozmowy w celu ustalenia mniej 

więcej zakresu działań, wizji, jakie kroki musimy poczynić. Przystąpimy w najbliższym 

czasie do tego aby wyłonić wykonawcę oświetlenia w tym roku, ponieważ na ten rok mamy 

zabezpieczone środki w budżecie. Inwestycja będzie wykonana na tej samej zasadzie co 

oświetlenie Osełków, formułą „zaprojektuj i wybuduj”. Jest to szybsza formuła, mniejsze 

koszty jeśli projekt i wykonawstwo bierze jedna firma. 

Przewodnicząca Rady – zapytała czy istnieje takie ryzyko, że będziemy musieli unieważnić 

przetarg i wyłonić nowego wykonawcę  oświetlenia Osełków skoro jest takie opóźnienie. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka –  nie, firma chce dokończyć 

realizację mimo opóźnień, które ma. 

Radny Borowiec – uwaga do Kierownika Wydziału Technicznego, w zeszłym roku co chwilę 

brakowało oświetlenia ulicznego na odcinku od transformatora przy szkole w Zaleziance w 

jednym i drugim kierunku. Wtedy dzwoniłem bezpośrednio do firmy konserwującej 

oświetlenie, przyjeżdżali i naprawiali. W tym roku znowu się tak dzieje, już dziś nie ma 

światła. 

Pytanie do Wójta Gminy – kiedy będzie poprawiona droga w stronę Osieczna na 

skrzyżowaniu w Jaślach. 

Sołtys Podzagnańszcza p. Edmund Wykrota – pytanie w sprawie rozbudowy oczyszczalni 

ścieków, jaki jest okres realizacji inwestycji. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – odpowiedź dla radnego 

Borowca, od nowego roku jest nowa firma konserwująca oświetlenie i to jest pierwszy taki 

przypadek w tym roku. Przekażemy firmie zgłoszenie żeby przyjrzała się bliżej sterowaniu, 

możliwe że jest tam jakaś nieszczelność. 

Radny Borowiec – dodał,  dziwne że to zawsze dzieje się w weekendy. Chciałbym żeby jak 

najszybciej usunąć  usterki. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – być może to zbieg okoliczności, 

przekażemy firmie żeby się przyjrzała temu odcinkowi. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – odpowiedź skierowana do sołtysa Wykroty, 

Regionalny Program Operacyjny jest rozłożony w latach 2014-2020, zasada realizacji jest 

x+2  czyli  20 plus dwa, czyli do 2022 roku wszystkie projekty które są dofinansowane z RPO 

trzeba zakończyć i rozliczyć. Finansową skalę działania chcemy rozłożyć w latach 2019-

2024. Myślę że następna Rada Gminy patrząc na budżet zadecyduje kiedy będzie możliwa 

realizacja tego zadania. Jest to niezwykle ważne dla gminy i warunkuje wykonanie innych 

zadań dotyczących gospodarki wodno-ściekowej Gminy Łączna. Jest to olbrzymi zastrzyk 

finansowy, bo znalezienie 5 mln. zł. w budżecie na realizację tego zadania nie licząc udziału 

własnego to poważna sprawa, ale również nieodzowna żeby można było myśleć w 

perspektywie o uregulowaniu gospodarki wodno-ściekowej. 

Radny Śliwa – droga powiatowa Występa-Bodzentyn, powiat kielecki jest aktywniejszy droga 

tam zrobiona. Czekam na przedstawiciela z powiatu, może ktoś przyjedzie. Dostają 

zaproszenia, może przed wyborami ktoś przyjedzie i powie jak tam mamy jeździć.  

Radny Januchta – po zimie wychodzą sprawy dróg, m.in. droga powiatowa w stronę Zaskala i 

Zagórza,  niebezpieczny zakręt w kierunku wiaduktu kolejowego, gdzie duże ubytki pobocza 

są bardzo niebezpieczne.  

Druga sprawa,  nie udało się  przed zimą naprawić doraźnie drogi w Ostrowie,  spróbujmy 

teraz ją poprawić. 
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Radna Żaczek – zgłosiła kilka uwag. 

1/ ponowny duży  ubytek w drodze na zakręcie od starodroża e7  do Zalezianki 

2/ brak tablicy ogłoszeń przy sklepie Pana Łukasika, było to już zgłaszane, tablica została 

przez kogoś zdewastowana 

3/ proszę o przegląd znaków drogowych na starodrożu e7, uzupełnienie brakujących znaków 

4/ wygospodarowanie środków na wyczyszczenie rowów, bo woda po obfitych deszczach nie 

odpływa i robi się grzęzawisko 

5/ po lewej stronie jadąc w kierunku Kielc przy e7  jest wysokie pobocze gdyby ono zostało 

zebrane to odpływ wody z jezdni byłby ułatwiony a tak woda stoi  i robią się pęknięcia w 

jezdni 

6/ przegląd i usunięcie nadmiaru zadrzewienia przy drodze w stronę Zalezianki, i  Jaśli,            

na wysokości Pana Piwowarczyka,  krzaki zbyt mocno się rozrosły w ciągu ostatnich lat 

7/ zapytała jak wygląda sytuacja z drogą do zalewu zaplanowaną w budżecie do budowy. 

Kierownik ZGK p. Marek Walkowicz – ubytek na zakręcie starodroża e7 do Zalezianki 

dzisiaj został załatany. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – odpowiedział radnej Żaczek. 

Skrzyżowanie przy węźle Zalezianka jest w gestii powiatu, ciągle jednak monitujemy i jest to 

nasza życzliwość, że łatamy ubytki z własnych środków.  

Pozostałe wnioski w miarę posiadanych środków i czasu będziemy wykonywać.  

Z czyszczeniem rowów może być problem bo grupy robót nie ma i ciężko będzie aby była.  

Jeśli chodzi o drzewa wyślemy kolejne pismo do powiatu. 

Droga Jaśle do zalewu  - pod koniec tygodnia oddaliśmy mapę do celów projektowych, teraz 

będziemy zbierać oferty na wykonanie projektu tak żebyśmy w tym roku zdążyli wykonać 

drogę. 

Radny Nyga – zgłosił ubytki na drodze gminnej od Jęgrznej do Szkoły  w Goździe. Proszę o 

poprawienie ubytków. 

Zapytał co z budową drogi gminnej Zajamnie. Termin ukończenia do końca marca, czy 

będzie wykonana w tym terminie czy nie. 

Uwaga do Wójta Gminy – firma, która buduje drogę S7 w Skarżysku-Kamiennej jeździ po 

naszych drogach, psuje nawierzchnię. Czy można wystosować pismo żeby ta firma 

partycypowała w kosztach naprawienia drogi gminnej i powiatowej. 

Radny Litwiński – prośba o monit odcinka drogi powiatowej za kościołem. Powiat nas 

lekceważy, uszkodzenia na tym odcinku są coraz większe.  

Proszę o interwencję również pracownika operacyjnego Zarządu Dróg Powiatowych o 

przejazd drogą, po zimie wyszło wiele ubytków na drodze, które stwarzają zagrożenie.  

Proszę o poprawienie nawierzchni drogi Podłazie-Wiącka, w tym momencie droga jest 

nieprzejezdna, są znaki. 

Radny Czerwiński – zgłosił dwa  pytania. 

1/ na jakim etapie jest sprawa zapłaty dla Pana Urbanisty 

2/ sprawa ekogroszku jako opału do szkoły, w zeszłym roku na komisji była informacja że 

firma która wygrała przetarg żądała żeby dopłacić do tony węgla jakąś kwotę, ponieważ ceny 

opału wzrosły, co z tą sytuacją, czy zostało dopłacone. 

Kierownik ZGK p. Marek Walkowicz – tej sprawy nie znam, zapytam pracowników.  

W tym sezonie ogłosiliśmy przetarg na opał i zawarliśmy umowę. W specyfikacji było 

narzucone, że ma być węgiel suchy, że ma przyjechać samochód pokryty plandeką i opał jest 

ważony na PCC Silicium. 
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Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – odpowiedź skierowana do radnego Czerwińskiego, 

uchwały w sprawie zmiany planu zagospodarowania dla Czerwonej Górki jeszcze nie 

przyjmowaliśmy. 

Radny Chaba – dziękuję Kierownikowi Wydziału Technicznego za bardzo szybką 

interwencję i ustawienie znaków na Występie. Ktoś pozdejmował znaki w efekcie doszło do 

wypadku BUS-a z samochodem osobowym, dwie osoby zostały ranne. 

Zgłosił brak znaku na starodrożu „objazd wysepek”. Monitowałem ten temat, wysepki są, a 

nie ma znaków. Z drugiej strony każdej wysepki jest lewoskręt, nie ma znaków „zakaz 

wyprzedzania” może dojść do wypadku. Uważam to jako sprawę pilną. Nie tylko na 

skrzyżowaniu Występa-Psary ale także na wysokości baru Fabian proszę aby te znaki 

wstawić. Zapytał kiedy będą odnawiane pasy, ponieważ w większości są nieczytelne. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – podziękowania nie należą się 

nam, oznakowanie tego skrzyżowania leży w gestii Zarządu Dróg Powiatowych, a 

organizacja ruchu zmieniona w związku ze zmianą pierwszeństwa drogi powiatowej.  

Jeśli chodzi o nasze znaki problem mamy duży i niestety narastający, znaki często są 

kradzione i dewastowane co rodzi  ogromne koszty. Zamiast przeznaczyć te pieniądze na 

jakieś ubytki drogowe, które zagrażają bezpieczeństwu musimy pieniądze wydawać na 

oznakowanie chociaż to też jest rzecz ważna. Będzie to uzupełnione i robione w ramach 

naszych posiadanych środków i mocy przerobowych. Mamy problem techniczny należy to 

komuś zlecić, nie mamy grupy robót interwencyjnych. 

Radny Chaba – zaproponował czy jest możliwość zlikwidowania wysepek. Były one 

zamontowane kiedy natężenie ruchu na siódemce było bardzo duże. Na obecną chwilę to 

natężenie jest znikome. Zlikwidowanie lewoskrętów i wysepek załatwi sprawę. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – żeby zlikwidować wysepki 

trzeba zmienić organizację ruchu. Likwidacja wiąże się z tym, że w miejscu wysepek trzeba 

wylać nowy asfalt, są to kolejne koszty. Kiedy zlikwidujemy wysepki wchodzi także nowe 

oznakowanie. Będziemy się starać żeby pouzupełniać znaki w miarę jak najszybciej. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – wydatkowaliśmy pewne środki na zmianę organizacji 

ruchu starodroża siódemki. Proponuję zorganizować Komisję Gospodarczą, która będzie 

poświęcona tylko i wyłącznie problemowi oznakowaniu na całej długości e7. Kiedyś 

złożyłem propozycję aby urządzić na starodrożu 7 w związku z istniejącą szerokością pasa 

drogowego,  chodnik po drugiej stronie drogi.  

Prośba do Kierownika Wydziału Technicznego aby z Przewodniczącym Komisji 

Gospodarczej zaprosił na Komisję osoby z powiatu, które odpowiadają za tego typu 

organizację ruchu. Na Komisji należy przedyskutować jak sensownie wykonać kolejną 

organizację ruchu na starodrożu 7 żeby temat zażegnać raz na zawsze. 

Odnośnie ekogroszku Pan Kierownik ZGK przygotuje kompleksową odpowiedź na pytanie 

radnego Czerwińskiego na kolejną sesję.   

 

Radny Wisowaty – zapytał czy znamy konkretny termin, na której sesji możemy uchwalić 

plan przekształcenia obrębu Czerwona Górka. 

Zgłosił o poprawienie warunków drogowych dla kilku posesji Kamionek za Kościołem tj. 

kilka domów za Panią Sołtys. Chodzi o poprawienie nawierzchni drogi w stronę torów oraz 

odmulenie koparką rzeczki, która wypływa na chodnik. Należy wykonać rowy, ponieważ z 

góry wszystko spływa.  

Pracownik Wydziału Technicznego obiecywał, że jest możliwość zakupienia płytek 

chodnikowych i ułożenia ich aby suchą stopą mieszkańcy mogli przejść do drogi powiatowej. 
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Sołtys Bracha – zapytał co było przyczyną wycofania uchwały odnośnie sprzedaży 

nieruchomości w Występie.  Czy tylko to aby oddalić to w czasie lub przenieść na kolejne 

sesje,  a jeśli jest to całkowite wycofanie, to jestem zadowolony. Muszę nadmienić, że 

wczoraj poświęciłem dużo czasu na zbieranie podpisów mieszkańców Występy, którzy 

wyrazili swoją dezaprobatę jeśli chodzi o sprzedaż tej działki. Jest to jedyna działka na terenie 

naszego sołectwa, na której moglibyśmy cokolwiek wybudować. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – jeśli chodzi o plan 

przekształcenia obrębu Czerwona Górka, kończy się termin wyłożenia, następnie 14 dni jest 

na składanie uwag. Optymistyczny termin to sesja majowa, może udałoby się nam ten plan 

uchwalić. Wszystko zależy od tego czy nie wpłyną jakieś uwagi, na tą chwilę żadnych uwag 

nie mieliśmy. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – odpowiedź skierowana do Sołtysa Brachy, ja nie  

proponowałem sprzedaży nieruchomości na Występie. Zgodnie z procedurą, która nas 

obowiązuje osoba zainteresowana działką gminną  ma prawo złożyć wniosek. Natomiast 

Rada Gminy jest organem, który decyduje o sprzedaży. Nie wiem czym została wywołana ta 

histeria o sprzedaży. Te emocje są zbędne. Jeśli Rada Gminy uważa że daną działkę będzie 

należało sprzedać to czy ja to będę wystawiał czy nie to i tak jest to decyzja Rady Gminy. 

Nie jest moim celem podejmowanie decyzji , które mogą rodzić takie emocje. Jeśli można 

zażegnać emocje, to należy się z tego wycofać tym bardziej, że wycena tej nieruchomości 

moim zdaniem będzie na bardzo niskim poziomie. Jeśli mieszkańcy uważają, że tam powinna 

być zlokalizowana inwestycja, na którą mają pomysł to ja nie mam nic przeciwko.  

Nie mam podwójnej moralności Panie Sołtysie Bracha. Nie mogę odpowiadać natomiast za 

przyszłość, bo przyszłość może być różna. Dzisiaj mogę odpowiedzieć tyle, uchwała została 

zdjęta i wystosujemy odpowiednie pismo do osoby fizycznej, która złożyła wniosek 

informujące o podjętej decyzji i dlaczego.  

Wielokrotnie zastanawialiśmy się wspólnie również w poprzednich kadencjach z radnymi nad 

kwestiami dotyczącymi pozbywania się majątku gminnego, bo trzeba się mocno zastanowić 

czy warto sprzedawać. Natomiast są takie sytuacje, że musimy podejmować decyzje o 

sprzedaży naszego majątku gminnego ponieważ macie państwo różne uwagi dotyczące 

realizacji inwestycji gminnych. Brakuje środków na realizację inwestycji a sprzedaż 

nieruchomości pozwoli na pozyskanie środków . 

Sołtys Bracha – pytanie  do Wójta Gminy, nie bardzo zrozumiałem co znaczy słowo histeria. 

Do Przewodniczącej Rady Gminy,  dzisiaj rano złożyłem pismo dedykowane do całej Rady 

Gminy i nie zostało odczytane. 

Nie otrzymałem odpowiedzi na pytanie czy to jest definitywne odejście od sprawy sprzedaży 

działki na Występie, co było przyczyną wycofania się z tej uchwały. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – tak, dzisiaj rano otrzymałem pismo, pod którym były 

listy z podpisami mieszkańców z trzech miejscowości aby nieruchomości w Występie nie 

sprzedawać. Histerią nazwałem to ponieważ nie wiem czemu niektóre osoby są 

zainteresowane tym aby robić dużo szumu wokół spraw, które mogłyby być załatwione w 

sposób cywilizowany, bez emocji. Osoby zainteresowane tą nieruchomością mogłyby przyjść 

na sesję czy na komisję i powiedzieć swoje zdanie, wystarczy jedna czy dwie osoby. 

Drzwi do Urzędu Gminy są otwarte każdy z mieszkańców może przyjść, pewne sprawy 

można załatwić bez niepotrzebnych nerwów. 

 



11 
 

Przewodnicząca Rady – pismo, które Sołtys Bracha składał dzisiaj jeszcze nie wpłynęło do 

Rady Gminy, nie otrzymałam tego pisma. Ja myślę, że decyzja o zdjęciu tej uchwały z 

porządku obrad wynika z wniosku radnego Chaby złożonego na Komisji Gospodarczej  

a nie ze względu na pismo, które Pan dziś złożył. Wniosek z komisji był taki aby wycofać tą 

uchwałę przynajmniej na chwilę obecną, zrobić wizję lokalną i zastanowić się. 

Radny Chaba – do Sołtysa Brachy, złożyłem wniosek o wycofanie zgody na sprzedaż 

nieruchomości w Występie żeby się upewnić, czy ten teren w tym miejscu  nadaje się, 

ponieważ były sugestie żeby zrobić tam plac zabaw. Moim zdaniem jest to miejsce bardzo 

niebezpieczne. Ja bym swoich dzieci tam nie puścił. Inne propozycje np. budowa świetlicy, 

czy się nadaje w tym miejscu, bardzo jest to potrzebne ale to miejsce ja uważam że się nie 

nadaje na takie cele. Decyzja będzie należała do Rady Gminy. 

Radna Odrzywolska – ja też zbierałam podpisy do pisma, które złożył Sołtys Bracha, nie 

udało mi się w ciągu kilku godzin dotrzeć do wszystkich mieszkańców. Radny Chaba złożył 

wniosek żeby wykreślić z porządku obrad tą uchwałę ale później rozmowy przebiegały tak, że 

ta działka nie jest w ogóle do zagospodarowania. Wszystkie propozycje mieszkańców, które 

składałam są nieodpowiednie co do tej działki. Stacja Trafo jest odgrodzona 40-metrowym 

pasem bezpieczeństwa, następnie jest odgrodzona kawałkiem innej działki, nie ma tam linii 

wysokiego napięcia tylko średniego napięcia przebiegająca przez jeden róg tej działki. 

Mieszkańcom potrzebny jest wspólny teren. Może to nie jest duże miejsce, bo ok. 30 a ale 

łączy mieszkańców. Można byłoby niewielkim kosztem zaspokoić potrzebę społeczną 

gromadzenia się trzech sołectw, stąd nasz apel. 

Radna Odrzywolska następnie zgłosiła kilka wniosków: 

1/ prosiła o  poprawę stanu drogi gminnej w miejscowości Gózd od Nr 3-6, jest to droga 

gruntowa, która po pracach telekomunikacji i ZGK jest w opłakanym stanie. Mieszkańcy nie 

mają jak dojechać samochodem do swoich posesji. Zapytała czy firma która kopała 

światłowód  poprawi nawierzchnię tej drogi w ramach gwarancji 

2/ ubytki na starodrożu, jest ich coraz więcej i są coraz głębsze, proszę o szybką interwencję 

3/ do Kierownika ZGK – na wysokości posesji Gózd Nr 52 i 53  jest droga gminna  łącząca  

S-7  do  e-7,dojazd do pól. W tej drodze  obok hydrantu zostało rozkopane i została 

niezasypana dziura, mieszkańcy proszą o zabezpieczenie wyrwy. 

4/ ciśnienie wody w miejscowości Gózd, woda idzie dwoma nitkami po jednej i po drugiej 

stronie drogi. Chodzi mi o ludzi, którzy mieszkają po prawej stronie w kierunku do Łącznej, 

gdy sąsiad korzysta ma odkręcony kran to inni mają brak dostępu do wody, proszę to 

sprawdzić 

5/ proszę o informacje odnośnie boiska, które ma powstać przy szkole w Goździe. 

Kierownik ZGK p. Marek Walkowicz – jeśli chodzi o ciśnienie wody w Goździe sprawdzimy 

ciśnienie na hydrancie jeśli będzie dobre to będzie to sprawa właściciela przyłącza.  

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – pogoda robi się już sprzyjająca, 

będziemy przystępować do usuwania ubytków w drogach , również w Goździe. 

Informacja na temat boiska w Goździe,  na stronie internetowej gminy ukaże się w niedługim 

czasie ogłoszenie o przetargu na realizację zadania. W tej chwili mamy nawał pracy, musimy 

rozstrzygnąć ogłoszone już przetargi, podpisać umowy i wtedy możemy siąść do następnych 

przetargów. 

Radny Borowiec – zgłosił uwagę do skrzyżowania Jaśle-Zalezianka w stronę Osieczna gdzie 

nie da się przejechać.  

Zapytał jakie nowe Stowarzyszenie działa na terenie gminy, jaką ma nazwę i gdzie ma 

siedzibę. 
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Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – odcinek drogi za zakrętem w kierunku do Zalezianki 

ten teren jest dość mokry, potocznie mówiąc droga się tam  wywróciła. Trzeba odczekać aż 

grunt się ustabilizuje i zrobi się sucho, ponieważ ten odcinek trzeba zdjąć w całości, wykopać, 

nasypać kruszywa i zrobić warstwę odsączającą. To są poważne prace, nie załatanie dziury. 

Trzeba znaleźć wykonawcę na wykonanie tego zadania, bo trzeba mieć sprzęt. Postaramy się 

oczywiście to naprawić.  

Stowarzyszenie powstało w ubiegłym roku, nazwy nie pamiętam ale  oddam głos Pani 

Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej aby uzupełniła moją wypowiedź.  

Dyrektor GBP p. Magdalena Kowalik – Stowarzyszenie powstało pod nazwą „Łączna nas 

łączy”, siedziba Stowarzyszenia mieści się w budynku Biblioteki. Prezesem jest Pani Justyna 

Gil. Stowarzyszenie będzie współpracowało z GOPS-em. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – dodam, że Stowarzyszenie jest zarejestrowane, 

posiada KRS, liczy kilkanaście osób o różnych zawodach i zainteresowaniach. Głównym 

celem stowarzyszenia jest chęć wspólnego działania w kierunku pomocy mieszkańcom naszej 

gminy. 

Radna Siewierska – zgłosiła kilka uwag 

1/ aby wystosować pismo do Zarządu Dróg Powiatowych o naprawę drogi do Zagórza i przez 

Zagórze, tiry jadące do Bodzentyna nadal skracają sobie drogę przez Zagórze przez co droga 

jest popękana 

2/ o naprawienie drogi w Podzagnańszczu w kierunku dworca PKP, po remoncie wodociągu 

droga jest trudna, niski samochód można uszkodzić 

3/ przypomniała prośbę  o nadanie nazwy budynkowi po szkole w Zagórzu. 

Więcej pytań nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady  ogłosiła 15 min. przerwę w obradach. 

 

Po przerwie wznowiono obrady. 

 

Ad  9 a) 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu nieruchomości 

położonej w obrębie Klonów stanowiącej własność Gminy Łączna. 

Radna Odrzywolska – zapytała która to jest działka, o jakim numerze. 

Przewodnicząca Rady – jest to działka nr 166. 

Innych pytań nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady – poprosiła o przegłosowanie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zbycie w drodze przetargu nieruchomości położonej w obrębie Klonów stanowiącej własność 

Gminy Łączna. 

 

Uchwała Nr XLII/204/2018 

Rady Gminy Łączna z dnia 26 marca 2018 roku 

za – 10, przeciw – 0, wstrzymało się – 3 / 13 obecnych radnych 

Uchwała została podjęta większością głosów. 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad  9 b) 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu nieruchomości 

położonej w obrębie Klonów stanowiącej własność Gminy Łączna. 

Radny Śliwa – Pan Knez dzierżawi tą działkę teraz i ma prawo pierwokupu po wycenie. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – niestety prawo nie przewiduje czegoś takiego, każdy 

ma prawo zgłosić swój akces odnośnie dzierżawy. Przed sprzedażą ogłaszamy przetarg i nie 

mamy możliwości aby Pana Kneza uprzywilejować. Zapisy dotyczące umów z dzierżawcami 

mówią, że jeśli ma pan na danej działce jakąkolwiek uprawę w trakcie wzrostu,  działka jest 

wystawiona na sprzedaż ale ma pan możliwość doprowadzenia do końca tej uprawy i zebrania 

plonów. 

Przewodnicząca Rady – dla wyjaśnienia,  mówimy tu o działce nr 204. 

Więcej pytań nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady – prosiła o przegłosowanie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zbycie w drodze przetargu nieruchomości położonej w obrębie Występa stanowiącej własność 

Gminy Łączna. 

 

Uchwała Nr XLII/205/2018 

Rady Gminy Łączna z dnia 26 marca 2018 roku 

za – 10, przeciw – 0, wstrzymało się – 3 / 13 obecnych radnych 

Uchwała została podjęta większością głosów. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad   9 c) 

Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XXXVI/176/2017 z dnia 30 października 

2017r. w sprawie wyrażenia zgody na zbliżenie budynku gospodarczego do granicy działki 

gminnej. 

Radny Borowiec – zapytał czy prawnik nie mógł podpowiedzieć Panu Wójtowi, że nie trzeba 

uchwalać tej uchwały, bo może to sam Pan Wójt zrobić. 

Radca Prawny – nie, nie mogłem podpowiedzieć, bo stan prawny jest dyskusyjny, nadzór 

Wojewody stoi na takim stanowisku ale to jest ich stanowisko. 

Więcej pytań nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady – prosiła o przegłosowanie uchwały w sprawie uchylenia uchwały  

Nr XXXVI/176/2017 z dnia 30 października 2017r. w sprawie wyrażenia zgody na zbliżenie 

budynku gospodarczego do granicy działki gminnej. 

 

Uchwała Nr XLII/206/2018 

Rady Gminy Łączna z dnia 26 marca 2018 roku 

za – 13 / 13 obecnych radnych 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

Ad  9 d) 

Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego w sprawie wspólnego 

przygotowania i przeprowadzenia postępowań o udzielenie zamówień publicznych na zakup 

energii elektrycznej oraz na dystrybucję energii elektrycznej w ramach Grupy Zakupowej. 

Żadnych pytań nie zgłoszono. 
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Przewodnicząca Rady – prosiła o przegłosowanie uchwały w sprawie zawarcia porozumienia 

międzygminnego w sprawie wspólnego przygotowania i przeprowadzenia postępowań o 

udzielenie zamówień publicznych na zakup energii elektrycznej oraz na dystrybucję energii 

elektrycznej w ramach Grupy Zakupowej. 

 

Uchwała Nr XLII/207/2018 

Rady Gminy Łączna z dnia 26 marca 2018 roku 

Za – 13 / 13 obecnych radnych 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad  9 e) 

Podjęcie uchwały dotyczącej zmiany uchwały w sprawie poboru inkasa, wyznaczenia 

inkasentów, oraz określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso podatków: od 

nieruchomości, rolnego i leśnego.  

Żadnych pytań nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady – prosiła o przegłosowanie uchwały dotyczącej zmiany uchwały w 

sprawie poboru inkasa, wyznaczenia inkasentów, oraz określenia wysokości wynagrodzenia 

za inkaso opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 

Uchwała Nr XLII/208/2018 

Rady Gminy Łączna z dnia 26 marca 2018 roku 

za – 13 /13 obecnych radnych 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad  9 f) 

Podjęcie uchwały zmieniającą uchwałę w sprawie poboru w drodze inkasa, wyznaczenia 

inkasentów, oraz określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi. 

Żadnych pytań nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady – prosiła o przegłosowanie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

poboru w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów, oraz określenia wysokości wynagrodzenia 

za inkaso opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 

Uchwała Nr XLII/209/2018 

Rady Gminy Łączna z dnia 26 marca 2018 roku 

za – 13/13 obecnych radnych 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad  9 g) 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Łączna w roku 2018”. 

Pytań do uchwały nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady – prosiła o przegłosowanie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu 

opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 

Gminy Łączna w roku 2018”. 

 

Uchwała Nr XLII/210/2018 

Rady Gminy Łączna z dnia 26 marca 2018 roku 

za – 12, przeciw – 0, wstrzymało się – 1 /13 obecnych radnych 

Uchwała została podjęta większością głosów. 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad  9 h) 

Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie zmian budżetu Gminy Łączna na 2018 rok. 

Radny Borowiec – zgłosił uwagę aby w zmianach w budżecie gminy nie było „wydatków 

związanych z realizacją statutowych zadań”,  tylko żeby było wpisane konkretnie na co 

pieniądze idą. Była już taka sytuacja z drogą w Klonowie gdzie daliśmy 250 tys. zł. i nikt nie 

wiedział, że to były pieniądze właśnie na tę drogę.  

Skarbnik Gminy p. Alicja Miernik – propozycje zmian wynikają bezpośrednio z przepisów, 

tak mówi ustawa o finansach publicznych i innej możliwości nie ma. Ja nie mogę inaczej 

zapisać wydatków niż wskazuje to ustawa. Po to są komisje, na których wyjaśniam w którym 

punkcie na co są wydatki. Poza tym w 2010 roku Rada Gminy uchwaliła uchwałę o 

szczegółowości wydatków gminy, która mówi, że wydatki pokazywane są w grupach.  

Innych pytań nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady – prosiła o przegłosowanie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy 

Łączna na 2018 rok. 

 

Uchwała Nr XLII/211/2018 

Rady Gminy Łączna z dnia 26 marca 2018 roku 

za – 10, przeciw – 3, wstrzymało się – 0 /13 obecnych radnych 

Uchwała została podjęta większością głosów. 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad  10. 

Przyjęcie protokołu z posiedzenia Rady Gminy Łączna z dnia 28 lutego 2018r. 

Przewodnicząca Rady  zapytała czy są uwagi do protokołu. 

Uwag do protokołu nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady – prosiła o przegłosowanie protokołu Nr XLI/2018 Rady Gminy 

Łączna z dnia 28 lutego 2018r. 

Protokół został przyjęty większością głosów. 

(za – 10, przeciw – 0, wstrzymało się – 3 /13 obecnych radnych). 
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Ad  11. 

Zakończenie obrad. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że porządek obrad został wyczerpany, podziękowała 

radnym i gościom za udział i zamknęła XLII-e w kadencji posiedzenie Rady Gminy Łączna. 

 

 

 

 

Protokół sporządziła                  Sekretarz obrad                           Przewodnicząca Rady Gminy 

  

Halina  Dziarmaga                     Jacek  Januchta                                       Monika  Pająk 
 

 


